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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Tiistai 5.11. 2024 klo 17.58–20.03 

Paikka  Kaupungintalo, kaupunginhallituksen kokoushuone, 
Raatihuoneenkatu 9 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja  
Maija Aatelo 
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Hilkka Reinivuo, varajäsen 
Mari Tammisaari 
Vesa Kettunen 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
Matti Lehesniemi 
Westerholm Håkan 
 

  

  

 
89. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.58.  
 

90. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
91. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Maija Aatelo ja Jorma Kiljunen. 
 

92. Esityslistan hyväksyminen 
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.  

 
93. Kaupunginjohtaja Jani Pitkäniemi 

Pitkäniemi on toiminut nyt kolme kuukautta Porvoon 
kaupunginjohtajana. Niin ministeriötyö kuin kuntapuolikin on 
hänelle tuttua. Pitkäniemi korosti vammaisneuvoston tärkeää roolia 
vaikuttajana ja totesi, että kokouksiin kutsuttujen virkahenkilöiden 
kautta neuvosto toimii oikea-aikaisesti ja se on selvästi 
osoittautunut toimivaksi vaikuttamisen tavaksi.  
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Pitkäniemi kertoi työstään, jossa tärkeässä osassa ovat 
lakisääteinen hallinnon ja talouden pyörittäminen, strategian 
luominen ja ylipäänsä kokonaisuuden hallinta sekä kaikkien 
näkökulmien punnitseminen päätöksenteossa. Erityisesti hän 
korosti eri osapuolten kuuntelemista. Ensimmäinen budjettiesitys 
on aina haasteellinen, mutta ensi vuosi näyttäytyy vielä 
tasapainoisena taloudellisesti, veroprosenttia ei esitetä 
nostettavaksi ja palvelutaso nousee selvästi. Tällaisia palvelutason 
nostoja ovat esim. julkiseen liikenteeseen satsaaminen, investoinnit 
koulu- ja päiväkotirakennuksiin, TE-palveluihin panostaminen ja 
liikuntarakentamisen edistäminen.  
 
Pitkäniemi haluaa juurruttaa organisaatioon pitkäjänteisyyden 
kulttuuria. Palveluverkkosuunnitelma herättää parhaillaan paljon 
tunteita. Kaupungin investoinnit ovat lähivuosina historiallisen 
suuria, Kokonniemen liikuntakeskus yhtenä niistä. Itä-Uudenmaan 
hyvinvointialueen ja kaupungin yhteistyö vaatii opettelemista ja 
molempia puolia hyödyttävän tasapainon löytymistä. Syntyvyyden 
lasku on yhteiskunnallinen ongelma, eikä muuttoliikekään nosta 
lapsilukua Porvoossa. Vammaisneuvoston puheenjohtaja korosti 
vammaisten huomioimista rakennusten saavutettavuudessa sekä 
kielellistä ja kognitiivista saavutettavuutta strategisesta 
näkökulmasta. Tähän Pitkäniemi vastasi kaupungin ottavan tämän 
asian vakavasti strategiassaan.  

 
94. Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen johtaja Max Lönnqvist  

Hyvinvointialueen päällimmäisin murhe on talous. Tilanne on 
sellainen, että jotakin lakia väistämättä rikotaan taloudellisen 
tilanteen takia. Rahoitus on riittämätöntä, eikä se kohdistu 
tasapuolisesti. Nopea tasapainottamisvaade on suuri haaste. 
Kolmessa vuodessa on mahdoton toteuttaa talouden 
tasapainottamista. Hankalinta on niillä hyvinvointialueilla, joilla ei 
ole pohjalla sairaanhoitopiiriä, kuten Itä-Uudellamaalla. 
Todettakoon, että myös Helsingin ja Uudenmaan sairaanhoitopiirin 
talous on huonolla tolalla ja hoitojonojen purku on iso urakka, josta 
Valvira on jo antanutkin varoituksen. Jos ennaltaehkäisevää 
palvelua leikataan, ovat menot suurempia tulevaisuudessa, kun 
ongelmat alkavat kasaantua. 
 
Vuokratyövoimaa käytetään hyvinvointialueella tällä hetkellä paljon 
ja siitä luopuminen olisi kriittinen toimenpide. Vuokratyövoima on 
kaksi kertaa kalliimpaa kuin oma työvoima. Palveluverkkoselvitys 
on parhaillaan käynnissä, siinä haasteena on mm. toimitiloista 
säästäminen. Digitaalisiin palveluihin satsataan enenevästi. Itä-
Uudellamaalla ongelmana on myös julkisen liikenteen huono 
kattavuus. Eri kuntien perintönä tulleiden erilaisten 
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potilastietojärjestelmien yhdistäminen on ratkaistava ensi syksyyn 
mennessä. Investointeihin ei tällä hetkellä ole resursseja.  
 
Vammaisneuvoston puheenjohtaja nosti esiin Porvoossa 
päivätoiminnan, jota toteutetaan sisäilmaongelmaisissa Hankkijan 
tiloissa. Lönnqvist kertoi, ettei korvaavia tiloja yksinkertaisesti ole 
järjestää. Toki on huomioitava, että aluehallintoviraston 
työsuojelutarkastukset saattavat johtaa kehotuksiin ja sen myötä 
toimenpiteisiin. Hyvinvointialue toimii kuitenkin vuokratiloissa, joten 
lopulta nämä huomautukset siirtyvät tilojen omistajien 
hoidettavaksi. Lönnqvist myönsi (jäsen Tammisaaren 
kysymykseen) henkilökunnan jaksamisen olevan mm. 
asiakaspalvelussa kovilla ja työkuorman olevan iso. Hän korosti, 
että hallintolain mukaan asiakkaan pitää saada tieto, jos asiaa 
hoitava henkilö on poissa ja kuka asiaa hoitaa. Lönnqvist totesi, 
että johtamiseen ja toimintamalleihin on tehty uusia järjestelyjä. 
Jäsen Aatelo muistutti, että nettisivuille pitää saada tarkemmat 
ohjeistukset käyttäjille. Hän myös kertoi, että meneillään on 
Vammaispalvelujen soveltamisohje -projekti konsulttityönä.   
 

95. Toimintasuunnitelma 2025  
Täsmennykset ja päivämäärät lisätään seuraavassa kokouksessa.  

 
96. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen 

Aloitetaan toimenpiteet kevätkaudella 2025.   
 

97. Edellisen kokouksen päätökset 
Ei mainittavia asioita. 
 

98. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Ei ole kokoontunut. 
 

99. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Maija Aatelolla ei ollut mainittavaa kerrottavaa. 
 

100.Terveiset kuljetuspalvelun asiakasraadista 
Mari Tammisaari kertoi, että asiakasraati on lopetettu. 
 

101. Muut asiat 
1. Tulevat tapahtumat 

• 3.12. kansainvälinen vammaistenpäivä. Avoin 
keskustelutilaisuus kirjastossa klo 14 alkaen, 
aiheena Esteetön rakentaminen Porvoossa, 
järjestäjä Porvoon kaupungin vammaisneuvosto 
yhdessä kirjaston kanssa: 

- Mediatiedote lähtee pari viikkoa ennen tapahtumaa.  
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- Keskusteluun ovat alustavasti lupautuneet mukaan Porvoon 
kaupunkisuunnittelupäällikkö Jarkko Lyytinen, kaupunginarkkitehti Markku 
Partanen, suunnittelupäällikkö Elina Leppänen, suunnittelija Mikko Nikkanen, 
vapaa-aikajohtaja Minna Särelä ja liikuntatoimen päällikkö Marjo Rantala. 

- Kokemusasiantuntijoina paikalla on mm. vammaisneuvoston jäseniä. 
- Kirjaston pääsisäänkäynnin edustalla on kaksi liikkumisesteisille varattua 

pysäköintipaikkaa. Keskustelutilassa on induktiovahvistin.  
- Keskustelua johdattelee Erätauko-menetelmän periaatteita noudattaen 

toimittaja-kirjailija Mikael Crawford. 
 

• Tutustuminen Nimbus-taloon. Porvoo-Borgå-Info 
(Kompassin uusi nimi ensi vuonna) muuttaa 
vuodenvaihteessa Nimbukseen ja alkuvuodesta 
vammaisneuvosto pitää talossa kokouksensa, 
tutustuen samalla tiloihin. Tästä lisätietoa 
myöhemmin. 

 
2. Tulevia vieraita: 

• Suunnittelupäällikkö Elina Leppänen 3.12. 

• Sähköinsinööri Sakke Poutakivi 3.12. (teamsilla) 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto 
2025 kevät 

• Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jorma 
Wiitakorpi, valtuuston ja elinvoiman lautakunnan 
puheenjohtajat 2025 kevät 
 

3. Kevään kokoukset 

• sovitaan ajankohdat joulukuun kokouksessa 
tarkemmin 

  
4. Kyläkyyti/Passeli 

• Vammaisneuvosto pyytää lisäselvitystä muutoksen 
perusteista. Lisäksi halutaan tietää miksi vammais- 
ja vanhusneuvostolta ei pyydetty lausuntoja. 
 

5. Palveluverkkoselvitys, Kasvun ja oppimisen toimiala 

• Päätettiin, ettei anneta lausuntoa. 
 

6. Yhteistapaaminen Taidetehtaalla 25.10.2024 

• paikalla: 
-Vammaisneuvostosta Aaltonen, Aatelo, Tammisaari 
-Bio Rexistä Edgar Nieminen 
-Porvoon kaupungin kulttuuripalveluista Thomas 
Weissman ja Sari Vuorenpää 
-Porvoon kaupungin toimitilajohdosta Sakke 
Poutakivi 
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-Porvoo Event Factorysta Christel Toivo 
-Porvoon kaupungin hyvinvointikoordinaattori Petra 
Bärlund-Hämäläinen 

• huomioita: 
-Avanti-salin pimeä tuulikaappi: naulakon 
vahtimestarit voivat auttaa sisään saliin toista kautta 
tarvittaessa. 
-Kysyttiin induktiosilmukkaa kokouksiin/tapahtumiin. 
Sitä ei Taidetehtaalla ollut ja maksaisi ylimääräistä 
rahaa, jos sellainen hankittaisiin. 
-Todettiin, että Taidetehtaan oman vahtimestarin 
puuttuminen on ongelmallista. 
-Bio Rexin eturivi, johon pyörätuoliasiakkaat 
ohjataan, on kuopassa ja näkyvyys kehno: tähän 
luvattiin parannusta. 
-Iltaisin esteetön pääsy parkkihalliin kaatuu siihen, 
että ravintolatilat ovat kiinni ja läpi ei pääse hissille.  
Ravintoloitsija ei osallistunut tapaamiseen. 
-Moni asia jäi selvittämättä, koska rakennuksen 
omistaja ei ollut paikalla tapaamisessa. 
 

7. Muuta tiedotettavaa: 
o Verkostoituvat vammaispalvelut -verkostossa 

perjantaisin 8.11., 29.11. ja 13.12. klo 9–12 
ajankohtaista tietoa vammaispalveluista 

https://thl.fi/ajankohtaista/tapahtumat/tapahtumakalenteri  
 

o EUn Annual Conference on the Rights of Persons 
with Disabilities 2024, to 28.11. klo 9-17 ja pe 29.11. 
klo 9-13. 

https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&catId=88&eventsId=2183&furtherEvent
s=yes  
 

o Kalle Könkkölä -symposium 2.12. Helsinki 
Tämä on jo täynnä, eikä sitä ilmeisesti striimata. 
 
 

102. Seuraava kokous tiistaina 3.12. klo 17-20 Trattoria Nonna Sophian kabinetti 

• klo 17–18 päivällinen 

• klo 18–20 kokous  
 
  

https://thl.fi/ajankohtaista/tapahtumat/tapahtumakalenteri
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&catId=88&eventsId=2183&furtherEvents=yes
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?langId=en&catId=88&eventsId=2183&furtherEvents=yes
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103. Kokouksen päättäminen   
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 20.03. 
 
 
 

Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Maija Aatelo    Jorma Kiljunen 

 
Liitteet                

 


